
10 otázek pro … Martina Šolce
JUDr. Martin Šolc je partnerem advokátní kanceláře Kocián Šolc Balaštík a jedním z jejích
zakládajících členů. Je jedním z předních českých odborníků na oblast fúzí a akvizic,
restrukturalizací a práva obchodních společností doporučovaný již řadu let mezinárodními
ratingovými organizacemi Chambers & Partners a Legal 500. V roce 2017 se stal prezidentem
International Bar Association jako první zástupce střední a východní Evropy v historii této
organizace a zastával tuto funkci do konce roku 2018.

 

1. Co máte na své práci nejraději?
Pestrost. Jeden den se učím chápat, jak funguje cementárna, další den se snažím proniknout do tajů
provozu... třeba nemocnice. Nebo, viděno pohledem na celý profesní život, platí, že když Vás určitá
část právní praxe přestane bavit, můžete začít dělat něco jiného, a přesto zůstat advokátem.

2. Největší pracovní úspěch?
Asi to, že se mi spolu s dalšími podařilo přívést původně bezvýznamnou mimopražskou kancelář mezi
přední firmy v této zemi.

3. Je nějaký zákon, který byste nejraději zrušil?
Bylo by jich mnoho. Jednak ty, kterým není rozumět. Věřili byste, že někdy sedí pět vysoce
kvalifikovaných právníků nad jedním ustanovením zákona a nemohou se dohodnout na tom, co
znamená? A taky ty kazuistické, což je český nešvar, takový sen inženýra (inženýři promiňte), jak má
fungovat právo. Aby právo umožňovalo spravedlnost, musí dát soudci prostor pro jeho aplikaci.

4. Knížka, kterou jste četl naposled?
Mám rozečtené Umění politické strategie od Henryho Kissingera. A nedávno jsem se po létech vrátil
k Bulgakovovu Mistru a Markétce – a našel tam věci, které mi kdysi unikly.

5. Co byste vzkázal mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Ať znovu zkoumají, zda v sobě mají dost pokory, empatie a vytrvalosti. A pokud si myslí, že ano, ať se
o to pokusí.

6.Proč jste se rozhodl stát právníkem?
Protože mě přesvědčila má profesorka na střední škole. A když to chci zlehčit, tak říkám, že proto, že
mi na divadelních vědách umřela protekce.

7. Kde se vidíte za 10 let?
Nejdříve mě napadají morbidní odpovědi. Ale ta poctivá říká, že v zásadě tam, kde jsem dnes. Pořád
bych na něčem pracoval a chodil do kanceláře, abych mohl dělat s lidmi, kteří jsou mladší a chytřejší,
než jsem já.

8. Čím byste byl, kdybyste nebyl právníkem?
Něčím, co souvisí s divadlem.

9. Jaké jsou Vaše silné stránky a jaké ty slabé?
Za silné považuji schopnost empatie a ochotu naslouchat. A možná i schopnost vidět dílčí otázky v
širším kontextu. A slabé? Hlavně lenost.

10. Jací lidé Vás nejvíce dokáží rozčílit?



Lidé, kteří vidí sami sebe jako středobod, kolem kterého se točí vesmír.
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